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Haarlem, 3 december 2020  

 

t.a.v. Commissie Samenleving – Gemeente Haarlem 

 

Mijn naam is Eugenia Moyano en ik ben docent Maatschappijleer bij de ISK in Haarlem. 

Vanavond wil ik uw aandacht vragen voor de ontstane situatie voor de ISK, na de fusie 

tussen het Sterren College, de Paulus Mavo en de Daaf Geluk. Nu het Spaarne College. Ik 

verzoek uw commissie te onderzoeken of er bij deze fusie sprake is geweest van ongelijke 

behandeling van leerlingen van de ISK. Daarnaast wil ik u vragen om op zoek te gaan naar 

een structurele oplossing voor de huisvesting van de ISK Haarlem. 

Een uitleg:  

Wat is de ISK?  

De Internationale Schakelklas is bedoeld om jongeren tussen de 12 – 17 jaar die in Nederland 

komen wonen, de Nederlandse taal nog niet of onvoldoende spreken, eerste opvang te 

verlenen in het voortgezet onderwijs. De leerlingen vallen onder de leerplichtwet ongeacht de 

status van hun verblijf.  

De ISK Haarlem heeft een regionale functie voor 5 gemeentes: Haarlem, Velsen, Zandvoort, 

Heemstede en Bloemendaal.  

De leerlingen zijn afkomstig uit alle landen van de wereld Het gaat om vluchtelingen, maar 

ook om kinderen van arbeidsmigranten. Er zijn op dit moment 120 leerlingen met 29 

nationaliteiten. Circa de helft van het aantal leerlingen is vluchteling. Het hele schooljaar 

door starten er nieuwe leerlingen – gedurende het jaar wordt het aantal klassen groter.  

 

De ISK maakt onderdeel uit van het Spaarne College, en was tot het einde van het schooljaar 

2019-2020 gevestigd in het gebouw aan het Badmintonpad. Vanwege de fusie is in het 

voorjaar 2020 een andere locatie gezocht voor de ISK. De Dunamare Onderwijsgroep en de 

gemeente hebben het voormalige schoolgebouw van het Nova College aan de Schoterstraat 

aangewezen als huisvesting voor de ISK. In het voorbereidende traject van de fusie is de ISK 

niet betrokken geweest bij de besprekingen omtrent de toekomstige huisvesting van de ISK.   

Vanaf het schooljaar 2020-2021 maakt de ISK gebruik van de tijdelijke huisvesting in de 
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Paulus Mavo aan het Junoplantsoen. De opknapwerkzaamheden van het gebouw 

Schoterstraat zijn op maandag 30 november 2020  van start gegaan. Volgens de 

voorgestelde planning zal de ISK na de kerstvakantie starten in het gebouw Schoterstraat. 

 

De ISK heeft de Schoterstraat toegewezen gekregen in maart/april ’20. In eerste instantie 

leek het toen nog volledig ingerichte gebouw van het Nova College een mogelijke optie voor 

de huisvesting van de ISK. In augustus 2020 werd de Schoterstraat leeg opgeleverd, bij 

aanvang van het schooljaar hebben wij de locatie opnieuw kunnen bekijken. De erbarmelijke 

staat van onderhoud werd toen pas echt zichtbaar. Een ingrijpende verbouwing is nodig om 

het gebouw aan te passen naar de huidige maatstaven. De locatie Schoterstraat is ons 

inziens ongeschikt omdat er onvoldoende ruimte is voor leerlingen en medewerkers. De 

sociaal-onveilige omgeving van de locatie Schoterstraat is een evenzo belangrijk bezwaar.  

 

Vanwege een groeiend leerlingenaantal, ingezet vanaf de start van het schooljaar, is het 

gebouw qua ruimte en mogelijkheden te klein. In september ’20 zijn wij gestart met 7 

klassen, vanaf oktober ’20 zijn er 8 klassen en in januari ‘21 starten wij met een 9e klas. Er 

zijn te weinig lokalen en de diverse algemene ruimtes (o.a. pauzeruimte leerlingen) zijn veel 

te klein, wat kan leiden tot onveilige situaties. Ook zijn er onvoldoende werkruimtes voor 

alle medewerkers.  

 

Wij hebben informatie ingewonnen over de omgeving van de locatie Schoterstraat, en zijn 

zelf op onderzoek uitgegaan. Vanwege drie coffeeshops (waarvan een coffeeshop op minder 

dan 30 m van de school), hangplekken van jongeren, en ondermijnende activiteiten van 

ondernemers met een twijfelachtige reputatie is de sociale veiligheid niet te waarborgen. 

Het Nova College, de voormalige gebruiker van het pand, gaf de ISK de waarschuwing om te 

allen tijde een beveiliger/conciërge aan te stellen die de in- en uitgangen van het gebouw in 

de gaten houdt. Deze feiten – die pas recent bij ons bekend zijn – baren ons grote zorgen. 

Moeten wij onze leerlingen blootstellen aan deze gevaarlijke omgeving?   

 

De staat van het gebouw is gebrekkig. Een ingrijpende verbouwing/aanpassing is nodig om 

het gebouw zo uit te rusten dat het voldoet aan de eisen (Arbo/PVE Frisse Scholen etc.) die 

gesteld worden ten aanzien van veiligheid, gezondheid, hygiëne, binnenklimaat, comfort, 

noodsituatie etc. Kortom, dat het voldoet aan de eisen die worden gesteld aan een 

hedendaags onderwijsgebouw. Een veilig en goed geoutilleerd schoolgebouw waar alle 

leerlingen gelijke kansen krijgen en de basis kunnen leggen voor een succesvol vervolg van 

hun schoolloopbaan in Nederland, en volwaardige plek in de maatschappij.   

 

De tegenstelling tussen het gebouw van het Spaarne college (aan het Badmintonpad) en de 

beoogde ISK locatie aan de Schoterstraat is groot. Het eerste gebouw, pas 12 jaar oud, is 

gedurende 6 maanden voor 3,5 miljoen euro verbouwd (verslag vergadering GMR 13-01-

2020). De voorgestelde, opnieuw tijdelijke, ISK locatie aan de Schoterstraat wordt zeer 
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beperkt opgefrist met een likje verf tot 1.80 meter hoogte. Aangezien het hierbij om een 

gebouw uit 1900 gaat is dit bij lange na niet voldoende. Zo voldoet onder meer het sanitair 

niet aan de huidige hygiëne eisen. Dit is ook het geval met de ventilatie in het gebouw.   

 

Bij het team van de ISK is de indruk ontstaan dat er binnen het Spaarne College twee criteria 

worden gehanteerd: één voor de VMBO leerlingen en een andere voor de ISK. Het Spaarne 

College is een prachtige school en van alle gemakken voorzien. Zowel leerlingen, docenten 

en overige medewerkers hebben beschikking over de modernste hulpmiddelen. Kosten noch 

moeite zijn gespaard om van het Spaarne College een school van de 21ste eeuw te maken. En 

daar hebben alle leerlingen en medewerkers van het Spaarne College recht op. Dus ook de 

ISK, als onderdeel van het Spaarne College. Het kan niet zo zijn dat binnen de Dunamare 

Onderwijsgroep twee categorieën medewerkers en leerlingen bestaan: eerste en tweede 

rangs. 

 

Ik richt mij tot u in het belang van het welzijn van onze leerlingen. In deze onrustige, zelfs 

angstige tijden is school voor alle leerlingen vaak de meest stabiele factor in hun dagelijks 

leven. Dit geldt in nog grotere mate voor ISK leerlingen. Onze leerlingen hebben veel 

verliezen geleden door hun, vaak gedwongen, verhuizing naar Nederland.  

 

School is niet alleen het begin van de inburgering in Nederland. School staat ook voor de 

eerste affectieve banden die onze leerlingen in het nieuwe land aangaan. Dit 

hechtingsproces heeft veiligheid en rust nodig en heeft een bepalende rol in de toekomst 

van onze leerlingen. Mentoren, docenten en andere ondersteuners spelen hierin een grote 

rol alsook de omgeving waarin dit proces plaatsvindt. Het belang van een schoon, fris en 

overzichtelijk gebouw hierbij mag niet onderschat worden. Leerlingen willen zich gezien 

weten en eigenaarschap ervaren over hun school.  
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Wij hebben eerder bij het Bestuur van de Dunamare Onderwijsgroep, de directie van het 

Spaarne College en de Wethouder van Onderwijs, de heer Botter, onze zorgen en bezwaren  

geuit omtrent de beoogde huisvesting en deze twee verhuizingen. Helaas wijzen deze  

3 partijen naar elkaar en naar de te volgen protocollen.  

 

Daarom vraag ik u, namens het team van de ISK en vooral namens de leerlingen, om de 

ontstane situatie nader te onderzoeken. Is er bij de fusie sprake geweest van ongelijke 

behandeling van leerlingen van de ISK? Daarnaast vragen wij de gemeente Haarlem om op 

zoek te gaan naar een structurele oplossing voor de huisvesting van de ISK Haarlem. 

 

Voor meer informatie kunt u contact opnemen via onderstaand e-mail adres.  

 

Namens Team ISK Haarlem,  

 

Eugenia Moyano 

e.moyano@iskhaarlem.nl 
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